



国际教育学院

School of International Education

学所生项目 Degree Program

一、 报名条件 Application Conditions

1. 非中国籍公民,身体健康,无违法犯罪记录。Foreign citizens and in good health condition,no illegal crime.

双方父母或一方为中国公民的情况按《教育部关于规范我高等学校接受国际学生有关工作通知》(教外函(2020)12 号)http://www.moe.gov.cn/srcsite/A20/moe_850/202006/t20200609_464159.html 执行。
If the parents of both parties or one party is a Chinese citizen, it shall be implemented in accordance with the notice of the Ministry of education on regulating the acceptance of international students by our colleges and universities (jwh [2020] No. 12).http://www.moe.gov.cn/srcsite/A20/moe_850/202006/t20200609_464159.html

- - 2. 学历和年龄要求 Academic and age requirements:
- ▶ 申请人就读本科专业:须具有相当于中国高级中学毕业的学历或证书,年龄 在 30 周岁以下。

For the bachelor's program, applicants have to provide a diploma or certificate equivalent to a senior high school in China and be under the age of 30.

▶ 申请人就读硕士专业:须具有学士学位或相当学历,应提供两名教授或副教授的推荐信,年龄在 35 周岁以下。

For the master's program, applicants have to provide bachelor's degree or equivalent, recommendation letter from two professors or associate professors, and be under the age of 35.

▶ 申请人就读博士专业:须具有硕士学位或相当学历,应提供两名教授或副教授的推荐信,年龄在40周岁以下。

For the doctoral program, applicants have to provide a master's degree or equivalent, recommendation letter from two professors or associate professors, and be under the age of 40.

未满十八守岁且父母不在我市常住的国际学生,其父母须正式委托在我市常住的外国人或中国人作为该国际学生的监护人,委托手续须公证处公证。

For an international student under the age of 18 and whose parents are not resident in our city, his parents must formally entrust a foreigner or Chinese resident in our city as the guardian of the international student, and the entrustment formalities must be notarized by the notary office.

- 3. 语言基本要求 Language Skills:
- > 汉语授课学生需通过 HSK4 级及以上或通过口语面试。

For the Chinese taught program, you need pass HSK certificate level 4 or above; or pass the oral interview.

全英文授课学生需满足以下要求之一:

For the English taught program, you need to meet one of the following requirements:

- (1) 母语为英语 Native English speaker;
- (2) 雅思 5.5 分及以上 IELTS score 5.5 or above;
- (3) 托福机考 60%及以上 (computer based) score 60 or above;
- (4) 通过口语面试 Pass the oral interview.
- 4. 体检要求 Physical examination requirements:

不得患有《中华人民共和国出境入境管理法》规定的严重精神障碍、传染性肺结核或者有可能对公共卫生造成重大危害的其他传染病的。

Shall not suffer from serious mental disorders, infectious tuberculosis and other diseases.

5. 申请人未同时获得其他形式的奖学金。

The applicant has not also received other forms of scholarship.

二、 专业和学制 Majors and duration of study

1. 专业设置 Majors: 具体专业请见附件 attachment

*注:实际招生专业及人数还需根据生源情况,各类奖学金名额、额度,报经学校外国留学生奖学金评审委员会同意后进行最终确定。

2. 学制 Duration of study:

本科 Undergraduate students: 4 学年 years

硕士研究生 Master's students: 3 学年 years

博士研究生 Doctoral students: 4 学年 years

三、 学费标准 Cost of Study in TGU:

1. 报名费 Registration Fee : ¥500.00 (不退 Nonrefundable)

2. 保险费 Insurance: ¥400.00 /6 个月 months

3. 学费 Tuition Fee:

学生类别 Category		学费(元/年)tuition(CNY per year)	
博士 Doctor		¥38000	
硕士 Master	其他 Normal	¥30000	
	艺术和软件工程	¥34000	
	Art and software engineering		
本科 Bachelor	其他 Normal	¥23000	
	艺术和软件工程	¥27000	
	Art and software engineering		

详见 More: https://en.tiangong.edu.cn/2016/0627/c5821a51766/page.htm

四、 天津市政府奖学金 Tianjin Government Scholarship

❖ 资助类别:本科生、硕士研究生、博士研究生。

Candidates: bachelor students, master students, doctoral students.

❖ 授课语言: 汉语及英语授课。

Instruction languages: Chinese and English.

❖ 资助期限:资助期限为录取时确定的学习年限。

Duration: The scholarship duration covers as specified in the Admission Letter.

❖ 报名方式、时间 Registration method and time:

网上申请 apply online: https://tiangong.17gz.org/

下 载 申 请 表 Download application form https://en.tiangong.edu.cn/2023/0423/c5821a84766/page.htm 填写后,将该表格和体检表发送至联系老师(如有)或邮箱 It is necessary to send this form and foreigner physical examination form to the contact teacher(if you have) or the E-mail: tguadmission@tiangong.edu.cn

❖ 报名时间: 2025年4月-2025年6月

Registration time: March-June in 2025

❖ 奖学金 Scholarship:

层次 Supporting Categories	奖学金资助后 第一年学费(元/年) Tuition fee for the first year after the reduction of scholarship assistance (CNY per year)	奖学金资助后 后续学费(元/年) Tuition fee for the subsequent year after the reduction of scholarship assistance (CNY per year)	住宿和其他费用 Accommodation and other
本科生 Bachelor	免费 Free	5000	自费 Self-paying
硕士/博士研究生 Master/Doctor	免费 Free	免费 Free	自费 Self-paying

五、 学校奖学金 University Scholarship

❖ 资助类别: 本科生、硕士研究生。

Candidates: bachelor students, master students.

❖ 授课语言: 汉语及英语授课。

Instruction languages: Chinese and English.

❖ 资助期限: 资助期限为录取时确定的学习年限。

Duration: The scholarship duration covers as specified in the Admission

Letter.

❖ 报名方式、时间 Registration method and time:

网上申请 apply online: https://tiangong.17gz.org/

- ❖ 报名时间 Registration time: 2025 年 4 月-2025 年 7 月
- ❖ 奖学金 Scholarship:

学生层次 Supporting Categories	奖学金资助后 每年(元/年) Tuition fee after the reduction of scholarship assistance(CNY per year)	住宿和其他费用 Accommodation and other
本科	5500	自费 Self-paying
硕士	10000	自费 Self-paying

六、 全英文授课本科专业 Undergraduate programs taught in English

- ❖ 汉语言 Chinese language
- ❖ 表演(模特) Performance (Model)
- ❖ 纺织工程 Textile Engineering
- ❖ 化学工程与工艺 Chemical Engineering and Technology
- ❖ 电子信息工程 Electronic Information Engineering
- ❖ 电气工程及其自动化 Electrical Engineering and Automation
- ❖ 计算机科学与技术 Computer Science and Technology
- ❖ 人工智能 Artificial Intelligence
- ❖ 国际经济与贸易 International Economics and Trade
- ❖ 工商管理 Business Administration

難修並凝固 General Scholar

1. 招生专业 Major:

汉语言专业进修生(不授予学位)

Chinese Language General Scholar (Not degree awarded)

2. 报名条件 Application Conditions:

* 非中国籍公民,身体健康,无违法犯罪记录。

Foreign citizens and in good health condition, no illegal crime.

双方父母或一方为中国公民的情况按《教育部关于规范我高等学校接受国际学生有关工作通知》(教外函(2020)12号)
http://www.moe.gov.cn/srcsite/A20/moe_850/202006/t20200609_464159.html 执行。
If the parents of both parties or one party is a Chinese citizen, it shall be implemented in accordance with the notice of the Ministry of education on regulating the acceptance of international students by our colleges and universities (jwh [2020] No.

12).http://www.moe.gov.cn/srcsite/A20/moe 850/202006/t20200609 464159.html

* 年龄在14岁至60岁之间。

Aged between 14 and 60.

未满十八周岁且父母不在我市常住的国际学生,其父母须正式委托在我市常住的外国人或中国人作为该国际学生的监护人,委托手续须公证处公证。

For an international student under the age of 18 and whose parents are not resident in our city, his parents must formally entrust a foreigner or Chinese resident in our city as the guardian of the international student, and the entrustment formalities must be notarized by the notary office.

* 长期进修生应获得高中及以上学历。

Should have a high school degree or above.

3. 费用和奖学金 Cost and scholarship:

* 报名费 Registration Fee : ¥500.00 (不退 Nonrefundable)

* 学费标准 Tuition Fee : Y6000.00/学期 semester

* 奖学金学费标准 Scholarship: ¥3000.00/学期 semester

详见 More: https://en.tiangong.edu.cn/2016/0627/c5821a51766/page.htm

4. 学制 Educational system:

可申请一学期或者一学年。

You can apply for one semester or one academic year.

5. 网上申请 Online Application: https://tjpu.17gz.org/

联系方式 Contact

天津工业大学 国际教育学院

School of International Education, Tiangong University

电话 Tel: +86-22-83955625

邮箱 E-mail: iotjpu@tiangong.edu.cn /tguadmission@tiangong.edu.cn

网址 Website: http://www.tiangong.edu.cn/

英文网站 English Website: http://en.tiangong.edu.cn/

地址: 天津市西青区宾水西道 399 号

Add: No.399, Binshui West Road, Xiqing District, Tianjin

邮编 Zip code: 300387

